
عزت ا... یوسفیان ملا:

 امیدمان به شورای نگهبان است

هوس »نماینده مجلس شدن« این روزها به سر 
سیاسیون زیادی افتاده و بسیاری ردای کاندیداتوری 
به تن کرده اند، فرقی هم ندارد قالیباف و یارانش باشند 
که روزهاست به صندلی پارلمان تکیه زدند یا نمایندگان 
ادواری که هنوز شوق و ذوق نشستن روی صندلی سبز 
بهارستان را دارند و چه چهره هایی که برای اولین بار است 
که تلاش می کنند به ساختمان هرمی برسند. با این وجود 
اما برخی نگرانی ها بر سر بررسی صلاحیت ها در هیات های 
اجرایی و نظارت انتخابات این روزها پررنگ شده است، 
خاصه بعد از مشخص شدن نحوه چینش برخی هیات های 
اجرایی انتخابات. ماجرا از آن جایی آغاز شد که محسن 
اسلامی، سخنگوی ستاد انتخابات کشور، اعضای هیات 
اجرایی مرکزی انتخابات را معرفی کرد و گفت: به ترتیب 
آرا »مصطفی رستمی«، »محمد حسین صفار هرندی«، 
»سید مرتضی بختیاری«، »کامران دانشجو«، »مرضیه 
وحید دستجردی« و »سید محمود آقا میری« را به عنوان 
معتمدان اصلی انتخاب کردند. همچنین »یحیی آل 
اسحاق«، »محمد مهدی طهرانچی« و »مهدی ناظمی 
اردکانی« به عنوان معتمدان مردمی علی البدل انتخاب 
شدند.« پس از اعلام همین اسامی از سوی سخنگوی 
ستاد انتخابات کشور، انتقادات به هیأت اجرایی مرکزی 
بالا گرفت و برخی از نفوذ احمدی نژادی ها و اعضای جبهه 

پایداری در این هیأت گفتند.
 

  هیات های اجرایی باید منهای خط سیاسی عمل 
کنند

یک نماینده اداور مجلس در خصوص نقدهایی به نحوه 
چینش اعضای هیات اجرایی مرکزی و استانی انتخابات 
می شود، اظهار داشت: برای انتخاب هیات اجرایی، فرماندار 
لیستی از معتمدان محلی تنظیم می کند و در اختیار هیات 
نظارت قرار می دهد، در صورتی که هیات نظارت آن را 
تایید کند، فرمانداری همان افراد را دعوت می کند که در 
شهرستان ما ۳۰ نفر هستند. آن ۳۰ نفر بین خودشان رای 
می دهند و ۸ نفر به عنوان هیات اجرایی انتخاب می شوند. 
البته فقط همین افراد به تنهایی نیستند و فرماندار، یک 
حقوق دان از طرف دستگاه قضائی که معمولا دادستان، 
بازپرس، دادیار و یا حقوقدان است و هم چنین هیات نظارت 
در کنار هیات اجرایی قرار دارد. عزت ا... یوسفیان ملا گفت: 
معمولا بعضی از  آن ها را از افراد سال ها و دوره های گذشته 
دعوت می کنند. هیات اجرایی شهرستان ما عموما متشکل 
از افراد شناخته شده است و آن ها در دوره های قبل هم 
بودند و این یعنی واقعا متعلق به جریان خاصی نیستند. از 
افرادی هستند که تجربه دارند و شاید بعضی هایشان ۳؛۴ 
دوره هیات اجرایی بودند و حالا هم هستند؛ لذا تهران را 
خبر ندارم. البته تهران هم هیأت نظارت مرکزی، وزارت 
کشور و دادستان کل هستند که یک هیات مرکزی اجرایی 
تحت نظر قانون به وجود می آید. هیات مرکزی نظارت هم 
که مربوط به شورای نگهبان می شود و به هیات اجرایی 
ربطی ندارد. وی در خصوص  نفوذ پایداری  ها افزود: فقط 
امید به این است که اگر در آن جا اتفاقی بیفتد، هیات 
مرکزی نظارت و شورای محترم نگهبان بتواند جلوی 
اتفاق را بگیرد. این برمی گردد به سیاست هایی که فرماندار 
اعمال می کند. قانون نمی گوید از جریان خاص استفاده 
شود، قانون می گوید از افراد معتمد محل دعوت شود. اما 
انتخاباتی که از یک جریان باشد، شکل و شمایل خود را 
از دست می دهد. نماینده پیشین مجلس بیان کرد: وقتی 
هیات اجرایی را به مردم واگذار کردند باید واقعا مردمی 
باشد. ممکن است در یک شهری کج سلیقگی شود و افراد 
خاصی را دعوت کنند که یک مرتبه در اختیار یک جریان 
خاص در بیاید و این به نفع روند انتخابات نیست هیات 
اجرایی باید افرادی باشند، مورد اعتماد، امین و قانون 
را اجرا کنند، منهای خط سیاسی و جریان های سیاسی.

آرمان ملی– مطهره شفیعی: 1۳ آبان در 
اذهان ایرانیان ثبت شده است؛ چرا که اتفاقات 
مهمی در این روز رخ داده است، از جمله تبعید 
امام خمینی)ره( به ترکیه. ماجرا چنین بود که 
بعد از سخنرانی امام)ره( در 1۳ آبان سال 1۳۴۳ 
شاه دستور تبعید امام خمینی )ره( به ترکیه را 
با یک هواپیمای نظامی صادر  کرد، به این امید 
که با تبعید امام)ره( به ترکیه صدای مخالفان 
تصویب کاپیتولاسیون و مخالفان حکومتش 
خاموش خواهد شد اما این تبعید سرآغاز انقلاب 
اسلامی شد. علاوه بر آن صبح روز 1۳ آبان سال 
1۳57 دانش آموزان که مبارزه و اعتراض ضد 
نظام شاه وظیفه خود می دانستند و شور و حال 
دیگری داشتند، برای اعتراض به حکومت پهلوی 
مدارس را تعطیل کرده و به سمت دانشگاه تهران 
تجمع و حرکت کرده تا صدای اعتراض خود را 
به گوش شاه و حامیانش برسانند. دانش آموزان 
همراه دانشجویان و گروه های دیگری از مردم در 

دانشگاه اجتماع کردند. 
اینکه  برای  حکومت  ماموران 
اعتراض کنندگان را پراکنده سازند، ساعت 11 
صبح همان روز گاز اشک آور زده اما بازهم صدای 
دانش آموزان و شعارهایشان بلندتر شد، به همین 
خاطر ماموران شروع به تیراندازی  کرده و 56 
جوان و نوجوان را به شهادت رسانده و برخی 
را مجروح کردند. یکی از وقایع آن روز تسخیر 
سفارت آمریکا بود. دانشجویان دانشگاه های 
شهید  صنعتی شریف،  پلی تکنیک،  تهران، 
بهشتی و ... تصمیم به اشغال سفارت آمریکا 
گرفتند و طی یک راهپیمایی تا سفارت آمریکا از 
دیوارهای سفارت بالا رفته و سفارت را به تصرف 

کامل درآوردند. 
دانشجویان پیرو خط امام در روز 1۳ آبان 
در سال 1۳5۸ آخرین امید آمریکا برای ایجاد 
خلل در عزم و خواست مردم را ناامید کردند. 
آمریکایی ها هنگام تسخیر سفارت بسیاری از 
اسناد دخالت ها و تجاوزات خود را نابود کردند اما 
پس از تسخیر سفارت این اسناد چاپ شده و در 

اختیار همگان قرار گرفت.

روایت  به  آمریکا  سفارت  تسخیر   
معصومه  ابتکار

معصومه ابتکار یکی از دانشجویان پیرو خط 
امام بود که نامش با تسخیر سفارت آمریکا 
گره خورده است. او هدف اصلی از این اقدام 
را شکستن هیمنه آمریکا عنوان و به آرمان 
ملی گفت: »آن روز ما دانشجویان این بحث 
را داشتیم که چگونه مي شود با امپریالیسم 
جهاني مبارزه کرد و چه کار کنیم که انقلاب 
ما نیز همچون خیلي از انقلاب هاي جهان پس 
از چندي ساقط نشود و یا از مسیر اصلي اش 
منحرف نگردد؟ در این زمان بین دانشجویان 
مسلمان این بحث شکل گرفت که وظیفه ما 
چیست، بنشینیم و نظاره گر باشیم یا بازیگر 
بوده و نقش ایفا کنیم. دانشجویانی از 6 دانشگاه 
این تصمیم را گرفتند که شامل اعضای دفتر 
تحکیم وحدت و ساختار دانشجویی همراه با 
انقلاب بود. البته همه دانشجویان موافق این 
حرکت نبودند و همانطور که در گذشته هم 
گفته بودم برخی دانشجویان دانشگاه های علم 
و صنعت و تربیت معلم موافق تسخیر سفارت 
آمریکا نبودند که آقای احمدی نژاد یکی از آنها 
بود. وی درباره تصمیم سایر دانشجویان توضیح 

داد: دانشجویان در موضوع تسخیر اتفاق نظر 
داشتند و پس از بحث و بررسی ابعاد کار به 
این نتیجه رسیدند که بهترین کار تسخیر چند 
ساعته سفارت آمریکا البته بدون درگیری و تنش 
است. پس از تصمیم نهایی بود که این موضوع به 
اطلاع سایر دانشجویان هم رسید. وی با اشاره به 
اینکه هدف دانشجویان از تسخیر لانه جاسوسی، 
ممانعت از کودتا علیه انقلاب و اقداماتی بود 
که به انقلاب ضربه می زند، او  واژه »از دیوار 
بالارفتن دانشجویان« را به نقد می کشد و 
توضیح می دهد: از دیوار بالارفتن صحیح نیست. 
به عنوان نمونه من به عنوان فردی که به زبان 
خارجی تسلط دارد، به همکاری با دانشجویان 
پرداختم. ابتکار به برخی تحریف ها در ماجرای 
1۳ آبان اشاره و تاکید می کند: دانشجویان  
تسخیر کننده سفارت به دنبال ستیز نبودند 
اما متاسفانه برخی رسانه های خارجی از آنها 
به این عنوان و نه دانشجو یاد کردند. هیچکدام 
از دانشجویان در آن روز مسلح نبودند. برای 
جلوگیری از این انحراف ها که از سوی خارجی ها 
بود، کتاب Takeover in Tehran  را نوشتم. 
بخش اول خاطرات که من نبودم، تا روز سوم 
خاطرات همسرم و از روز سوم به بعد خاطرات 

خودم است. این کتاب خیلی مورد توجه مقام 
معظم رهبری قرار گرفت. همزمان این کتاب 
را به عنوان »تسخیر« چاپ کردیم که انتشارات 
روزنامه اطلاعات آن را منتشر کرد. وی درباره 
نتایج این تسخیر می گوید: اقدام دانشجویان 
در آن روز سبب استحکام ریشه انقلاب شد 
و پس از آن بود که قانون اساسی تصویب و 
انتخابات های مختلف اعم از ریاست جمهوری 
و مجلس برگزار شد. وی با رد ادعای پشیمانی 
دانشجویان تسخیرکننده سفارت آمریکا، توضیح 
داد: هیچکدام از دانشجویانی که آن روز در 
تسخیر سفارت آمریکا نقش داشتند، پشیمان 
نیستند چرا که با هدف مشخص و رویکرد معین 
این اقدام انجام شد البته شاید انتقاداتی به زمان 
طی شده برای این موضوع باشد اما اصل موضوع 

از سوی هیچ شخصی زیر سوال نرفت.
   داستان دروغ پشیمانی از تسخیر 

پشیمانی دانشجویان تسخیرکننده از سوی 
افردی مطرح می شود که به دنبال اهداف سیاسی 
هستند. کیهان و اصولگرایان که به نقل از باری 
روزن یکی از گروگان های آن سال، درباره 
ملاقاتش با عباس عبدی نوشت: »من سال 
1۹۹۸ در پاریس با یکی از دانشجویان رده 
بالای خط امام ملاقات کردم. او عباس عبدی 
بود. هنگامی که کار های بسیاری بود که ما 
می توانستیم با هم انجام دهیم او از من، همسرم 
و دخترم که در آن دیدار همراه من بودند، 
عذرخواهی کرد. او گفت وقتی به عقب نگاه 
می کند، گروگان گیری را اشتباه می پندارد«. نه 
تنها عبدی حاضر به پذیرش پشیمانی از تسخیر 
نشد که عزت ا... ضرغامی در نقش یک اصولگرا 
هم می گوید: »ملاقات با یکی از گروگان ها 
اقتضائاتی دارد و اشکال هم ندارد. با یکی از 
گروگان ها ملاقات و حرف هایی هم رد و بدل 
کرده اند. اما اگر استنباط این باشد که آقای 
عبدی در آن گفت وگو اظهار پشیمانی کرده و 
از اعتقاد اولیه اش برگشته، آقای عبدی که من تا 
این لحظه می شناسم و مواضعش را دیده ام این 

طور نیست.«
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13 آبان به روایت معصومه ابتکار در گفت وگو با »آرمان ملی«:

هدف اصلی شکستن هیمنه آمریکا بود

آرمان ملی- حمید شجاعی: شاید اگر از بدبین ترین 
دنبال کنندگان تحولات اتاق بازرگانی ایران نیز در خصوص 
سرنوشت انتخابات این نهاد صنفی و منتخبان آن پرسش می شد 
کمتر کسی به برکناری حسین سلاح ورزی به عنوان منتخب 
اتاق بازرگانی از ریاست آن معتقد بود، اما برخی جریانات که 
چندان خوش ندارند نهادهای صنفی و سیاسی به دور از دخالت 
نهادهای دولتی به فعالیت بپردازند با شنیدن خبر انتخاب این 
چهره تمام تلاش خود را به کار بستند تا به هر نحو ممکن اجازه 
حضور سلاح ورزی در این منصب را ندهند. به همین دلیل 
نیز به سناریوهای مختلف و اجرای آنها روی آوردند. ابتدا به 
برنامه سازی در تلویزیون پرداختند و به طور گسترده در رسانه ها 
برای تحت فشار قراردادن سلاح ورزی. برخی نیرو های دولت و 
حتی نمایندگان مجلس در این مقطع با سناریوی موجود همراه 
شدند. در ادامه شبکه های اجتماعی نیز جهت دار و هدفمند وارد 
بازی شدند و شاهد توئیت هایی با مضمون مشخص در مخالفت با 
سلاح ورزی از افرادی چون امیر حسین ثابتی مجری شبکه افق و 
وحید یامین پور معاون جوانان  وزیر ورزش و... بودیم. اما این مرحله 
نیز نتوانست منتخب بازرگانان را از خیر ریاست اتاق منصرف کند و 
لذا برخی رسانه های حامی و همراه با دولت به خبرسازی استعفای 
سلاح ورزی و انتشار گسترده آن روی آوردند که در این مقوله نیز 
سلاح ورزی واکنش نشان داد و نوشت: در کمال صحت عقل و جان 

اعلام می کنم به مسئولیت خطیری که هیات نمایندگان بر عهده ام 
گذاشته، متعهد بوده و کناره گیری یا استعفا از جایگاه ریاست اتاق 
ایران را به شدت تکذیب و انکار می کنم.« اما این پایان کار نبود و 
خبرسازی ها برای برکناری وی ادامه یافت و آن هم تکذیب شد 
تا مخالفان منتخب قانونی اتاق بازرگانی دست به دامن نهادهای 
دولتی شوند. اینجا بود که شاهد واکنش های همراستای بهادری 
جهرمی سخنگوی دولت و خاندوزی، وزیر اقتصاد یودیم که 
همزمان حضور سلاح ورزی را غیر قانونی خواندند و خواستار ابطال 
انتخابات اتاق بازرگانی شدند و در نهایت نیز عباس علی آبادی، وزیر 
صمت هم جهت با سایر دولتیون اظهار کرد: نظر من همان رای 
شورای عالی نظارت بر اتاق بازرگانی است که به تازگی ابلاغ شده 
است. این در حالی است که جلسه شورای عالی نظارت بر انتخابات 
اتاق بازرگانی ایران یکم آبانماه برگزار شد و طبق تصمیم اعضا، 

حسین سلاح ورزی برکنار شد. 
    سلاح ورزی دیگری می آید؟

نکته ای که معمولا در انتخابات نهادهای صنفی مطرح می شود 
و اتاق بازرگانی نیز از آن مستثنی نیست و مرتبا از سوی منتقدان 
رئیس اتاق ایران تکرار شده، این است که اتاق بازرگانی جای 
سیاسی کاری نیست اما اگر نگاهی به مطالبه مخالفان داشته 
باشیم می بینیم که دلیلی صنفی، اقتصادی یا مدیریتی تاکنون در 
اثبات لزوم برکناری او مشاهده نشده است. اما آنچه مسلم است با 

توجه به اینکه در انتخابات اتاق های بازرگانی کشور بخش اعظمی 
از کرسی ها را مخالفین دولت برده اند به نظر می رسد که با برکناری 
دستوری منتخب بازرگانان؛ آنها سلاح ورزی دیگری را انتخاب و 

به ریاست برسانند. 
    دولت نتیجه مطلوبی نخواهد گرفت

دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی درباره برکناری حسین 
سلاح ورزی رئیس اتاق بازرگانی بیان داشت: خیلی روشن است، 
در واقع دولت ها در ایران به طور کلی، میل دارند به اینکه همه چیز 
تحت کنترل خودشان باشد. حسین مرعشی اظهار کرد: برخی از 
دولت ها این توانایی را داشتند  که برای هدایت انتخاب رئیس اتاق 
بازرگانی، یک دخالت ارشادی یا غیرمستقیم داشته باشند. دولت  
سیزدهم به دلیل آنکه توان تاثیرگذاری کمی به طور کلی داشت،  به 
ابزارهای غیرقانونی متوسل شد و یکی از مهم ترین ابزارهای بخش 
خصوصی را علنا از کار انداخته است. وی در این خصوص که این 
اقدام چه تاثیری در وضعیت اتاق بازرگانی خواهد داشت، گفت: 
با توجه به اینکه اکثریت نمایندگان هیأت های اتاق  بازرگانی در 
استان ها از جناح دولت نیستند، قاعدتا دولت با این کار نتیجه 
مطلوبی نخواهد گرفت. دبیرکل حزب کارگزاران سازندگی در این 
باره که برکناری سلاح ورزی را می توان از مصادیق خالص سازی 
قلمداد کرد، عنوان کرد: ظاهرا پروسه خالص سازی فراتر از این 

حرف هاست و می تواند دارای چنین ابعادی هم باشد. 

»آرمان ملی« حواشی برکناری منتخب ریاست بر اتاق بازرگانی را بررسی می کند:

خلع سیاسی سلاح ورزی 
     حسین مرعشی:  دولت به ابزارهای غیرقانونی متوسل شد 

پرویز فتاح:

ورود به مسائل حزبی و 
جناحی خط قرمز ماست

در مراسمی با حضور رئیس دفتر مقام 
معظم رهبری، معاون اول رئیس جمهور، 
معاون اول قوه قضائیه، جمعی از وزرا، 
معاونان رئیس جمهور و جمعی از مقامات 
کشوری و لشکری در محل ساختمان 
مرکزی ستاد، تودیع و معارفه رئیس ستاد 
اجرایی فرمان امام برگزار شد. رئیس دفتر 
مقام معظم رهبری دراین مراسم اظهار 
کرد: این ستاد از یادگارهای پربرکت 
حضرت امام راحل است. مشاهده کردیم 
که افراد پاک باخته، مخلص و پاکدست در 
طول این مدت در ستاد اجرایی فرمان امام 
خدمت کردند؛ این افراد به امام، رهبری و 
نظام دلبسته بودند و قطعا در آینده هم 
وضعیت خدمتگزاران ستاد اجرایی فرمان 
امام همینگونه خواهد بود. همچنین محمد 
مخبر  رئیس سابق ستاد اجرایی فرمان 
امام: با اشاره به تولید نخستین واکسن 
ایرانی کرونا در داخل کشور بیان کرد : 
دشمنان وقتی دیدند واکسن کرونا را در 
کشور تولید کردیم، مواد اولیه و تجهیزات 
ما را ضبط و شرکت دانش بنیانی را که 
قرار بود مهندسی معکوس کنند را تحریم 
کردند. در این مراسم رئیس جدید ستاد 
اجرایی فرمان امام اظهارکرد: اطمینان 
می دهم پروژه های نیمه تمام ستاد تکمیل 
خواهد شد و برای اجرای پروژه های جدید 
قطعا بررسی های بیشتری خواهیم داشت. 
سید پرویز فتاح با اشاره به اینکه همه 
امکانات، منافع و سود املاک که در قالب 
اجرای اصل ۴۹ قانون اساسی می آید، 
صرف آن چیزی می شود که رهبری 
خواستند و از آن تخطی نمی شود، ادامه 
داد: حتما سودآوری شرکت ها تقویت 
می شود اما جهت گیری سود به سمت 
محرومیت زدایی خواهد رفت. وی افزود: 
ستاد سه پایه اموال، املاک و حوزه 
اقتصادی و اجتماعی دارد که باید همدیگر 
را تکمیل و همسو جلو روند و در نهایت 
حوزه اجتماعی بیشتر تقویت خواهد شد. 
فتاح با بیان اینکه از ظرفیت های گروه های 
جهادی بیشتر استفاده خواهد شد و در 
مسائلی مانند سیل، زلزله وحوادث غیر 
مترقبه پیشتازی ستاد ادامه خواهد یافت، 
افزود: ما در کنار دولت و مردم هستیم و 
ستاد رقیب دولت نیست. وی با اشاره به 
اینکه ما یک نهاد حاکمیتی هستیم اما 
مرزها باید حفظ شود، گفت: در این دوره 
هماهنگی و همکاری بین نهادی بیشتر 
می شود، با مسولان قوه قضائیه همراهی 
بیشتری خواهیم داشت و با وزارتخانه ها 
روابط تقویت خواهد شد. فتاح ادامه داد: 
در دولت قبلی هم تلاش می کردیم با دولت 
همراه باشیم و دولت قبلی هم گلایه ای 
از همراهی نهادها نداشتند. رئیس ستاد 
اجرایی فرمان امام تاکید کرد: در این دوره 
از ظرفیت دانش بنیان ها بیشتر استفاده 
تبلیغات  برخلاف  امر  این  و  می شود 
معاندین است. وی تاکید کرد: اینجا از 
حوزه جهادی و انقلابی نباید خارج شود 
و بدون تردید وعده ها و صحبت ها را انجام 
خواهیم داد. رئیس ستاد اجرایی فرمان امام 
با بیان اینکه حتما خط قرمز ما این است 
که ستاد در مسائل حزبی و جناحی ورود 
نکند، افزود: ما امین رهبر انقلاب شدیم و 

امانت را به سرمنزل مقصود خواهیم برد.


